

汉语言进修生招生简章

一、申请资格

1. 遵守中国的法律法规及学校规章制度，尊重中国人民的风俗习惯，品德良好。
2. 身体健康，符合国家颁布的“外国来华留学生健康检查标准”，持有有效普通护照的外国公民。
3. 年龄在 18 周岁以上，50 周岁以下。

二、学习时间及内容

每年春季（3 月）和秋季（9 月）入学。语言班设有初级一、初级二、中级一、中级二、高级五个不同级别的班级，语言课为必修课，文化课为选修课。

常规开设班级和学习内容

级别	教学对象	主要修读课程
初级一	零起点学生	汉语综合、口语、听力
初级二	已经掌握 300 以上词汇,开始学习语法的学生	汉语综合、口语、听力
中级一	已经掌握 1000—1800 词汇的学生	汉语综合、中级汉语听说、中级阅读与写作
中级二	已经掌握 2500—3000 左右词汇的学生	汉语综合、中级汉语听说、中级阅读与写作
高级一	已经掌握 3500 左右词汇的学生	高级汉语、高级汉语听说、高级阅读与写作、中国文化

三、申请流程

1. 线上申请:

在国外或已在华的符合入学资格的个人, 登录云南大学国际学生报名网站 ([http:// ynu.at0086.cn/student](http://ynu.at0086.cn/student)) 采取网络申请方式进行报名, 按要求认真填写相关信息, 并提交清晰的电子版材料。

2. 申请材料:

- (1) 本人护照扫描件;
- (2) 最高学历证明, 应届毕业生可提交本人就读学校出具的在读证明;
- (3) 最高学历成绩单;
- (4) 本人证件照, 以护照号码命名 (照片参照格式: 彩色 2 寸免冠证件照, 白色背景无边框, 头部占照片尺寸的 2/3, 照片尺寸不低于 320*240 像素, 高宽比为 4: 3, 大小为 100-500KB, JPG 格式);
- (5) 无犯罪记录证明。

注: 最高学历证明和最高学历成绩单如非中、英文文本, 需提供公证过的中文或英文翻译件。

3. 申请时间:

春季学期报名: 2020 年 12 月 31 日前

秋季学期报名: 2021 年 5 月 31 日前

四、录取

申请材料审核合格后，云南大学将寄发录取材料给学生本人。

五、入学报到

入学报到具体时间及要求以录取通知书为准，新生报到时应出具上述申请材料原件。

如有特殊原因不能报到者，须以书面形式提前向我校申请，获批后可延期报到；延期报到未获批未按时报到者，取消入学资格。

六、收费标准

1. 报名费：

600 元/人，未被录取或放弃录取资格的考生，该项费用不予退还。2021 年免费。

2. 学费：

(1) 汉语言进修生（按学期招生和收费）5800 元/人·学期 11600 元/人·年

(2) 短期汉语言进修项目生

学费根据学习人数与分班人数、学习时间、学时数和课程设置等内容与国外院校或机构具体协商确定。

3. 住宿费

校内住宿安排视学校公寓容纳能力和学生意愿确定，费用因住宿条件不同而有差异。

4. 保险费：

来华国际学生必须按照国家有关规定和学校要求购买《来华人员综合医疗保险》。保险费用 800 元/人·年。

七、联系方式：云南大学国际合作与交流处 郭老师 付老师

邮箱：lxsk@ynu.edu.cn

电话：+86-871-65032910

Yunnan University Admission for Non-degree Chinese Language Training Program 2021

I. Application prerequisites

1. Applicants should obey the Chinese laws, comply with Yunnan University's regulations, and respect Chinese customs and public ethical norms.
2. Applicants must be non-Chinese citizens with a valid passport. Health condition conforms with the "Health Examination Standards for Foreign Students" issued by the Chinese Ministry of Education.
3. Applicants' age range: 18-50 years old.

II. Course Duration and Training Methods

Applicants mainly register for the program in spring (March 1st—July 15th) and autumn (September 1st—January 15th).

There are 5 different levels of those language classes: Elementary I, Elementary II, Intermediate I, Intermediate II, and Advanced. Each class normally has 15 students. Language course are compulsory and culture courses are elective.

Class Information for regular courses of Chinese language and culture

Class	Students	Required courses
Elementary I	Beginners	Comprehensive Chinese, Oral, and listening
Elementary II	Students with knowledge of more than 300 Chinese words and start learning grammar.	
Intermediate I	Students with knowledge of 1000-1800 Chinese words.	Comprehensive Chinese, Primary Reading and Writing, Listening and Speaking
Intermediate II	Students with knowledge of 2500-3000 Chinese words.	
Advanced	Students with knowledge of 3500 Chinese words.	Comprehensive Chinese, Intermediate Listening and Speaking, Intermediate Reading and Writing, Chinese Culture

III. Application Methods

1. Application Procedure

Applicants who meet the prerequisites can apply online (ynu.at0086.cn/student). Log on to the website registration system and submit relevant materials as required.

2. Application materials:

- (1) A photocopy of a valid passport
- (2) Notarized Chinese or English degree certificate of the highest level of education. Students who will graduate this year should provide "Study Certificate" issued by their home universities and its Chinese or English notarization
- (3) The original copy or notarized copy of high school transcripts
- (4) Personal ID photo, marked with passport number (photo format: color crown-free ID photo with white background without borders. The head accounts for 2/3 of the photo size which is no less than 320 * 240 pixels, the aspect ratio is 4: 3, the file size between 100 KB and 500KB, in JPG format)
- (5) Proof of non-criminal record

Notification: Notarized translation must be provided if any of the documents listed above are not in Chinese or in English.

3. Application Deadline

Spring Semester: 31st December, 2020 China Standard Time

Autumn Semester: 31st May, 2021 China Standard Time

IV. Admission

Yunnan University will send the Admission documents.

V. Registration

International admitted students can refer to "Admission Notice" for the registration time and requirements. Students who are not able to complete registration on time due to any reason need to ask for leave in written form. If you did not register for over two

weeks without any explanation, your admission qualification will be withdrawn.

VI. Fees

1. Application Fee

The application fee is 600 Chinese Yuan (CNY)/person, nonrefundable. Free for 2021.

2. Tuition Fee

5,800yuan/person/semester;

11,600yuan/person/year.

International students should pay tuition according to the rules made by the Chinese Ministry of Education and Yunnan University.

3. Accommodation

The arrangement of On-campus accommodation depends on the capacity of the dormitory and the willingness of students. The fees vary with accommodation conditions.

4. Insurance

400 yuan/person/half year;

800 yuan/person/year.

International students are required to purchase the Comprehensive Insurance Plan for Foreign Students.

VII. Contact Us

Ms GUO, Ms FU

Office of International Cooperation and Exchange

lxsk@ynu.edu.cn

+86-871-65032910